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      	Going up in the middle of Warsaw, undergoing complete renovation, around the central railstation and the Cultural Centre, are some extremely tall buildings, hotels, offices, as well as the new Zlote Tarasy commercial and business centre.

The immediate proximity of all facilities and services has led to the proposing, on the plot of land, of an exclusively residential building of great height.

The shape of the tower block is determined by the period of minimum sunshine, owing to an apartment building existing to the east. unlike the schema proposed by the city-planning ordinances, producing a massive and compact form, the sunshine is provided in two time sequences instead of one.

Accordingly,the tower is made up of three different volumes of little thickness : two blocks form the base; a third is superposed above 100 m. They define the optimum conditions for creating a great many apartments all with the right orientations and natural light at their disposal, thanks to a maximum facade length, and with unobstructed views, plus enormous flexibility in the vertical and horizontal combination of apartments.



Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architects

with David Pradel, architect collaborator, Vincent Puyoo, assistant



with Buro Happold, consulting engineers, London & Warsaw, engineers



Program :

500 apartments (50 floors - height 155 m)

Surface area :

floor area : 41 323 m2 (groundfloor to 50th)

apartments floor : 34 118 m2 (500 appartments)

basement car parking : 17 525 m2 (500 places)






      

      
      	Dans le centre de Varsovie, en plein renouvellement, autour de la gare centrale et du Palais de la culture, se développent des immeubles de grande hauteur, hotels, bureaux, ainsi que le nouveau centre commercial et d'affaires Zlote Tarasy.

La proximité immédiate de tous les équipements et services, a conduit à proposer sur la parcelle un immeuble de grande hauteur, exclusivement résidentiel.

La forme de la tour est déterminée par le respect du temps d'ensoleillement minimum dû à un immeuble d'habitation existant à l'est. A la différence du schéma proposé par le réglement d'urbanisme, produisant une forme massive et compacte, l'ensoleillement est donné en deux séquences de temps au lieu d'une. En conséquence, la tour est constituée de trois volumes différents, de faible épaisseur : deux immeubles forment la base au sol ; un troisième se superpose au-dessus de 100 m. Ils déterminent les meilleures conditions pour créer un grand nombre d'appartements disposant tous de bonnes orientations, de lumière naturelle, grace à un linéraire maximum de façades, et des vues dégagées, ainsi qu'une grande flexibilité dans la combinaison verticale et horizontale des appartements.



Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architectes

avec David Pradel, architecte collaborateur, Vincent Puyoo, assistant



avec Buro Happold, ingénieurs consultants, London & Warsaw, ingénieurs



Programme :

500 appartements (50 étages - ht 155 m)

Surface :

s. plancher superstructure : 41 323 m2 (du rdc au 50°)

s. habitable : 34 118 m2 (500 appartements)

sous-sol : 17 525 m2 (500 places parking)






      

    


  



